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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Sotsiaalkomisjoni koosoleku protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                             11. september 2020 nr 21 
 

Algus kell 15.00 lõpp kell 16.34 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Villu Karu 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Sotsiaalkomisjoni koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Anneli Ülemaante, Ilju Aviste, , Liivi Miil, 

Marge Viska, Ruth Lippus, Villu Karu. 

 

Puudus: Ilme Roosi 

Kutsutud: arendusspetsialist Kirsti Mau  (päevakorrapunkt 1) 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Valla arengukava 2018-2030 uus redaktsioon  

2.  Päevakeskuse teenuste arendamisest Märjamaa haigla juures 

3. Eriolukorra ajal koduõppe mõjust toimetuleku piiril perekondade majanduslikule olukorrale (M. 

Hiiemaa küsimus volikogu 25.08 istungil) 

4. Erihooldekodu rajamisest Märjamaale 

5. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Valla arengukava 2018-2030 uus redaktsioon 

 

K. Mau sõnas sissejuhatuseks, et seoses COVID-19ga on toimunud investeeringutes muudatusi ning 

juhtiv töögrupp on need investeeringud, mis sel aastal tegemata jäävad, katsunud mahutada järgmisse ja 

ülejärgmisse aastasse. Valdkondlikud töörühmad seni sõna sekka pole saanud öelda, kuid see võimalus on  

nüüd  ning 1. ja 2. lugemise vahelise ajal.  

K. Mau tutvustas kavandatavaid muudatusi – kaasajastatud on arvnäitajaid, veidi on korrigeeritud 

sõnastust. Tervishoiu peatükist on välja võetud seoses volikogu otsusega kaasaegse esmatasandi 

tervisekeskuse rajamine. 

V. Karu: Kuidas tervisekeskuse teema meil lõplikult jäi? Kas seda ei tule üldse või lükati see aastasse 

2023+? 

K. Mau: Praegu jäi nii, et tervisekeskust ei tule üldse. Kuna perearste, kes keskuses tegutsema asuks, ei 

ole. Uue asjana on lisatud Märjamaa haigla juurde päevakeskuse rajamine. Tervisekeskus on välja võetud 

ka ühinemislepingust.  

M. Viska: See konkreetne projekt lõpetati kuna me ei vastanud enam projekti rahastamise tingimustele – 

tingimuseks oli teatud hulk perearste.  

 

K. Mau kõneles investeeringute kava muudatustest.  

 

Ettekandja ja M. Viska vastasid küsimustele. 

*I. Aviste: Kuidas mõjutab meie tavatransporti see, et oleme Põhja-Eesti ÜTK õpilastranspordi 

korraldamisest kõrvale jätnud? 

K. Mau ei osanud seda kommenteerida.  
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V. Karu kommenteeris, et tema teada sellisel kujul õpilastranspordi korraldamisest, nagu Märjamaa vald 

seda teeb, ÜTK huvitatud ei ole. Nemad korraldaksid seda nii, et oleks vallasisesed bussiliinid, mis 

põhiliselt veaks küll õpilasi, aga sellega saaksid sõita ka kõik teised soovijad.  

Toimus arutelu ühistranspordist (vajadus stabiilsuse järele). 

 

*V. Karu: Kas päevakeskuse ruumide ehitamine on investeeringute kavas? 

K. Mau: See on investeeringute kava II osas, kus on need tegevused, mis on vaja küll teha, kuid millele ei 

ole hetkel planeeritud rahasummasid. Kui sinna saaks summad taha, saaks tõsta põhitabelisse. 

V. Karu: Kuidas need summad tekivad? 

K. Mau selgitas, et vajalik on hinnapakkumine või kalkulatsioon, kuid taolise suure objekti puhul on vaja 

projekti  ning esmalt võikski põhitabelisse planeerida projekteerimise summa. Seda siis kui ei ole 

mõeldud teha korraga projekteerimise ja ehitamise hanget.  

V. Karu märkis, et samas ei tohiks projekteerimise ja ehitamise vahe väga pikaks venida.  

K. Mau märkis, et praegu on suund, et kui midagi projekteeritakse, siis kohe järgmisel aastal peaks 

minema ka tegemiseks.   

 

 

*V. Karu küsis sotsiaalkorterite kohta – kas on lootust, et selles osas olukord paraneb? 

M. Viska vastas, et kortereid on jõudumööda remonditud, kuid mingeid suuri investeeringuid tehtud pole. 

Pole ka inimest, kes suudaks sotsiaalobjektid ära hinnata ja teha vajalikke kalkulatsioone.  

Nii M. Viska kui K. Mau tunnistasid, et tuntakse puudust ehitusinsenerist (struktuuris küll 1,0 kohta, kuid 

sellest on täidetud vaid 0,2). 

 

*R. Lippus huvitus haridusvaldkonna investeeringutest ning kõneles võimalusest taotleda mõneks 

investeeringuks ehk toetust HEV õpilaste suunatud väikevahendite ELi toetusprogrammist. 

K. Mau kõneles planeeritud investeeringutest haridusvaldkonnas. 

 

*V. Karu küsis varjupaiga ja majutusüksuse kohta. 

M. Viska vastas, et varjupaiga rajamise teema on juba pika ajalooga, kuid tänaseks ei ole ei asukohta ega 

ka visiooni, milline see tulema peaks. Vajadus teenuse järele on. Tänasel päeval ostetakse täiskasvanute 

varjupaigateenust Haapsalust. Majutusüksus tähendab uusi sotsiaalkortereid. Mõistlik on, hinnates tänaste 

sotsiaalkorterite seisukorda,  tekitada uus hoone, mitte aga hakata põhjalikult renoveerima olemasolevaid. 

Valla laenukoormus on aga selline, et ilmselt vahendeid selleks ei ole ning seega pole mõtet ka projekte 

koostada. 

 

V. Karu: Kuidas tehniliselt saab n n tagavaranimekirjast põhinimekirja? Kuidas maksumus tekib? Kes 

annab korralduse, et hakkame projekteerima üht või teist objekti? 

M. Viska vastas, et seni on olnud see, milline on järgmine suurem objekt, volikogu poliitiline kokkulepe. 

 

Kõneldi Märjamaa Gümnaasiumi mänguväljakust ja muudest investeeringutest (ujula, keskväljak jne) 

K. Mau märkis, et MG peaks esmalt hindama oma territooriumi vajadused – kuhu mida rajada. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Info teadmiseks võtta. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Päevakeskuse teenuste arendamisest Märjamaa haigla juures 

 

M. Viska tunnistas, et suure töökoormuse tõttu ei ole ta jõudnud päevakorrapunkti ette valmistada. 

Päevakeskus asub meil täna sotsiaalkeskuses ja seal on eakate ning puuetega inimeste vabaajategevused, 

huviringid. Haigla juurde rajatavatesse ruumidesse tuleks vaimupuudega ja psüühikahäiretega inimeste 

päevakeskus, kuhu nad saaks jätta ka päevahoidu. 

 

Toimus arutelu. 

M. Viska selgitas, et see, kas teenus jääks Märjamaa Haigla või KOVi korraldada, on kokkuleppe 

küsimus. Tema näeks sellena pigem haiglat, kuid kulu tekib nii ehk teisiti KOVile.  
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M. Viska lisas, et asjaga edasiminekuks peaks KOV panema kokku teenuse kirjelduse ja andma 

orienteeruvad teenuse mahud.  

V. Karu: Millal teenuse kirjelduseni jõuaksid? 

M. Viska midagi kindlat lubada ei osanud.  

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Eriolukorra ajal koduõppe mõjust toimetuleku piiril perekondade majanduslikule olukorrale (M. 

Hiiemaa küsimus volikogu 25.08 istungil) 

 

V. Karu: Kuidas eriolukord mõjutas toimetulekuraskustes peresid? 

M. Viska: M. Hiiemaa küsimus oli – kas on tehtud uuringuid kui palju on selliseid peresid, kellel oli 

seoses koduõppega täiendavaid kulusid, millised need kulud olid ja kas on vajadus neid hüvitada või 

mitte? Eriolukorrast ja tegevustest seoses sellega andsin ülevaate 17.04.2020 sotsiaalkomisjonis (vt 

protokoll nr 19). Kui teha uuring, siis peaksime kõigile peredele, kus on koolilapsed, esitama küsimuse, 

kas nad tegid täiendavaid kulusid ja millised need olid.  Järgmine küsimus on, et kas neid on vaja 

hüvitada või mitte. Me aitasime oma peresid sotsiaalhoolekandelise abi andmise korra kohaselt. 

Eriolukorra ajal tegime pidevaid infopäringuid. Põhilised infoandjad olid koolid, koolide 

tugimeeskonnad, klassijuhatajad ja info andmine oli väga regulaarne. Ka haridusministeeriumile andsime 

regulaarselt tagasisidet. Lisaks oli suhtlemine nende peredega, kes on niikuinii meie tähelepanu all.  

 

Toimus arutelu. 

V. Karu: Kui me sellist asja peredelt küsime, siis peaks meil olema ka mingisugune eesmärk, miks me 

seda teada tahame. Kas sellepärast, et meil on vaba raha, et kellegi kulusid hüvitada või sellepärast, et 

saada teada, kas inimesed laste koduõppele kulutasid raha või mitte. Teine küsimus on selline, et ilma 

uuringutagi võib öelda, et keegi midagi ikka kuigivõrd kulutas.   

L. Miil lisas, et volikogu istungil vastati, et peredele anti tasuta arvuteid kasutada.  

R. Lippus: Kolmas küsitluse eesmärk võib olla see, et kui tekib uuesti vajadus minna distantsõppele, et 

kuidas pered arvavad siis hakkama saavat.  Kui tuleb uuesti sarnane olukord, kas nad vajaksid 

vallapoolset tuge ja abi ning kui, siis missugust? See küsimus oleks ainus, mis hetkel raha ei nõuaks.  

L. Miil arvas, et vanematel oleks kõige suurem tugi sellest kui nad ise saaks tööl edasi käia ja keegi sel 

ajal kodus lapsi õpetaks.  

I. Aviste: Suur probleem on ka see, kes päeval sooja toidu teeks kui vanem tööl.  

 

M. Viska: Küsimusele, et kas vald on midagi omalt poolt teinud, et leevendada toetust vajavate perede 

olukorda, maksnud lisatoetust jne, saame vastata, et sotsiaalkomisjon on sellest ülevaate saanud 17.04 

koosolekul. Panen südamele, et kui keegi kuuleb või näeb abivajavat last, siis on iga inimese kohustus 

sellest märku anda. Tegime tõesti pidevat seiret, et laste abivajadust välja selgitada ja kui peaks tulema 

uus eriolukord, siis teeme seda jätkuvalt. Kuid alati võib keegi märkamata jääda ja kui keegi märkab, siis 

palun märku anda.   

M. Viska tõdes, et õpetajad andsid väga head tagasisidet ja koolide sotsiaalpedagoogid, kooljuhid, olid 

väga tublid.  

 

V. Karu: Seega andmestik, kuidas koduõppes hakkama saadi, on olemas. Iseenesest uuringu tegemine on 

alati seotud täiendava tööga ja täiendava kuluga. Siinkohal peab ka sellest vaatevinklist kaaluma, kuivõrd 

see uuring meid edasi aitab – kas see info, mis uuringu kaudu vallale tuleb, on sisendiks edaspidisteks 

otsusteks.  

 

Toimus arutelu. Kõneldi Internetiühenduse kuludest, tehnilistest probleemidest jne.  

A. Ülemaante viitas, et ka osadel õpetajatel oli seoses distantsõppega täiendavaid kulusid. Peredel oli aga 

kõige rohkem puudus tehnilistest vahenditest, arvutitest. 

 

V. Karu: Mida selline tagantjärele uuring annaks? Kas aitaks samasuguses olukorras paremini toime 

tulla? Kas meil on ressurssi hakata peredele kulusid hüvitama? Kas on objektiivset vajadust midagi 

hakata tagantjärele hüvitama? 

Toimus arutelu. Tõdeti, et uuring mingit lisaväärtust ei annaks.  

M. Viska: Sotsiaalhoolekandelise abi korra kohaseid ülesanded on täidetud, sotsiaalosakond näitas ka ise 

üles initsiatiivi info hankimiseks. 

https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=351570
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L. Miil: Kellel on jäänud täiendavad probleemid seoses kevadise koduõppega, siis saab jätkuvalt 

pöörduda sotsiaalosakonna poole.  

 

Otsustati: Lisauuringu tegemise vajadust pole.  

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Erihooldekodu rajamisest Märjamaale 

 

V. Karu: Teemat üles võtma ajendas 3. septembri Maalehes ilmunud artikkel „Märjamaa vallavalitsus ei 

lase alevi serva ehitada kodu erivajadusega inimestele“. Sealt jäi mulje, et Märjamaa vallas on sellised 

inimesed, kes ei hooli erivajadusega inimestest. Artikkel oli veidi kaldu ASi Hoolekandeteenused poole ja 

vaadatud nende silmade läbi. Ega ei saa ka öelda, et erihoolde rajamisega Märjamaale oleks kõik hästi.  

Teame, et see on üle kivide ja kändude läinud, kuid sisuliselt ikka paigal seisnud. Milline praegune seis 

on? Kuivõrd perspektiiv, et erihooldekodu rajatakse, ikkagi terendab? Artikli lõpus viidatakse, et 

tahetakse selles küsimuses õiguskantsleri poole pöörduda. 

 

M. Viska vastas, et ilmselt oskaks juriidilist poolt selgitada õigusnõunik või vallasekretär või keegi teine, 

kuid täna on seis selline, et vallavalitsuse korraldus, millega keelduti projekteerimistingimuste 

väljaandmisest, on kehtetuks tunnistatud, kuid samas on projekteerimistingimuste taotlus tagasi lükatud. 

Sisuliselt otsust hooldekodu rajamiseks ei ole. Põhiliseks takistuseks on see, et asukoht, mille kohta 

taotlus esitati, asub üldplaneeringu järgi detailplaneeringu kohustusega alal.  

 

Toimus arutelu.  

Kõnelesid M. Viska, L. Miil, V. Karu, R. Lippus. 

 

Otsustati: Enne oma seisukoha kujundamist erihooldekodu rajamise osas oodata ära vallavalitsuse 

seisukoht.  

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Muud küsimused 

 

Kõneldi järgmine koosoleku ajast. 

Otsustati: Järgmine koosolek on 9. oktoobril algusega kell 15. Teemaks erivajadusega lapsed. 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                         /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Villu Karu                                                                                Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                    protokollija 

https://maaleht.delfi.ee/uudised/marjamaa-vallavalitsus-ei-lase-alevi-serva-ehitada-kodu-erivajadusega-inimestele?id=90920421
https://maaleht.delfi.ee/uudised/marjamaa-vallavalitsus-ei-lase-alevi-serva-ehitada-kodu-erivajadusega-inimestele?id=90920421

